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Den 17. august 2020 

Miljøministerens endelige besvarelse af spørgsmål nr. 1206 (MOF alm. del) stillet 16. juli 2020 efter 

ønske fra Erling Bonnesen (V). 

Spørgsmål nr. 1206 

”Vil ministeren kommentere problemerne og udfordringerne med, at stillehavsøsters er 

fundet i danske farvande samt redegøre for, hvad der eventuelt er muligt at foretage af 

indsatser til at begrænse eller fjerne bestanden, og om der påtænkes initiativer, jf. artiklen 

”Uønskede østers invaderer Sønderborg” fra Jydske Vestkysten den 15. juli 2020? Og vil 
ministeren redegøre for de negative konsekvenser af stillehavsøstersens tilstedeværelse 

på dyrelivet, vandplante- og vandmiljøet i det danske vandmiljø?” 

 

Svar 

Jeg ser med bekymring på den trussel de invasive stillehavsøsters udgør over for vores hjemmehørende 

østers og muslingearter. Både fordi den kan udkonkurrere de hjemmehørende arter og kan sprede 

parasitter og sygdomme til dem. Som Miljøstyrelsen redegør for i vedlagte notat er det svært at 

bekæmpe arten, da dens larver spredes, når de flyder med havstrømme. Bekæmpelsen af arten er meget 

omkostningsfuld, og det er samtidigt svært at undgå at skade hjemmehørende arter. Dette skal 

sammenholdes med, at der vil være et konstant flow af nye individer fra etablerede bestande i og uden 

for Danmarks grænser. 

 

Miljøstyrelsen gør en stor indsats via hjemmeside og informationsmateriale for at oplyse borgere og 

myndigheder om ikke at introducere eller sprede invasive arter som stillehavsøsters, samt hvilke tiltag, 

der kan mindske invasive arters skadevirkning.  
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